
 
 

Sak 3/2016 Årsrapporter  
fra lokalgruppene og fra NILs representanter i styrer, råd og utvalg  
 
Lokalgrupperapporter 

Lokalgrupper  Antall medlemmer pr. 
31. desember 2015 

Lokalgruppeleder 

Agdergruppen 7 Katrine W. Arnesen 

Bergengruppen 82 Karoline Løken Helland  

Hedmark/Opplandgruppen 10 Elisabet Løvold 

Møregruppen 17 Aslaug Marit Øyehaug 

Nord-Norgegruppen 11 Stina Leivseth 

Oslogruppen 383 Jeanette Stene Skogstad 

Rogalandgruppen 25 Kontakt: rogalandgruppen@nil.no 

Trøndelaggruppen 28 Vidar Laksfors 

Vestfold/Telemarkgruppen 26 Susan Klein-Holmen 

Direktemedlemmer  4 Ikke lokalgruppe 
Total antall medlemmer 593  

 
Det er dessverre ikke mottatt årsrapporter fra: Agdergruppen, Rogalandgruppen eller 
Trøndelaggruppen. 
 

NILs komiteer, kort rapport inngår i årsberetningen fra styret 
Etisk Komité 
Komiteen for dokumentasjon og vitenskapelig omtale – full rapport vedlagt 
Konkurransekomiteen 
Opptakskomiteen 
Profesjonskomiteen 
Redaksjonskomité (jury for prosjekter til årboken) 
Stipendkomité for Statens Kunstnerstipend 
Utdanningskomiteen 
 

NILs representasjon i styrer, råd og utvalg  

Benedicte Arentz    Profesjonsråd for designutdanninger  

Mette Heimtun  Profesjonsråd for arkitektur- og   

landskapsarkitekturutdanninger 

Merethe Strømmen                     Redaksjonsmedarbeidere Arkitektur N 

Kaja K. Geiran og Malin Skjelland Eriksen  Redaksjonsmedarbeidere i Arkitektnytt   

Aslaug Marit Øyehaug    Stiftelsen Kulturkvartalet Ålesund 

mailto:rogalandgruppen@nil.no


 
Bente Irminger      Stiftelsen Arkitekturmuseet 

Mona Lise Lien                                                           Prosjektet Entreprenørskap i kunst og design (EKD) 

Terese Simonsen  I faggruppen til Nordnorsk Design- og 

Arkitektursenter (NODA) 

Elin Vang Kristiansen  Norsk forening for ergonomi og human factors 

(NEHF) 

Ingunn Ekeberg  Møbelfakta.no 

Mona Lise Lien Oslo Arkitekturtriennale (OAT) 



Årsmelding for NIL Bergensgruppen 2015 

Styret i 2015: 

Karoline Løken Helland (leiar) 

Inghild Dyrnes Karlsen (kasserer) 

Lene Pettersen Utbjoe 

Veronica Møgster 

Sarah Leszinski (studentrepresentant) 

Styret 

Ved årsmøtet i fjor trakk Merethe Strømmen styrevervet sitt. Rolla som leiar vart overført til Karoline 

Løken Helland. Veronica Møgster vart valt inn som nytt styremedlem.   

Styret har i år vore oppteken av å arrangere gode og faglege arrangement til glede for medlemmane. 

Me har også følgt opp prosessen rundt Ny, felles organisasjon der det vart gjennomført avstemming 

under landsmøtet i Larvik 2015. Av 124 stemte 123 for Ny felles organisasjon 

Vidare har styret i Bergensgruppen endra måten å arbeide på. Tidlegare har me brukt mykje tid på 

organisering, men etter å ha laga eit nytt system vil dette vere mykje meir effektivt. Me håpar å sjå 

effekten av dette i 2016. 

Me har også arbeidd for å legge til rette for eit betre NIL for studentar. På den måten sikrar me 

framtidig rekruttering av NILarar. Me ønskjer å skape eit attraktivt NIL Bergensgruppen for framtidige 

medlem. 

Landsmøtet i Larvik 25. april 

På landsmøtet deltok Karoline Løken Helland som representant frå Bergensgruppen. Og hadde med 

seg 6 fullmakter frå regionen vår.  

Bergensgruppen hadde på førehand meldt inn ei sak til Landsmøtet. Denne omhandla løn for 

styrearbeid i form av gratis eller lågare medlemskontingent. Det viktigaste målet med denne saka er 

at styrearbeid skal bli meir attraktivt. Styret i Bergensgruppa vart oppmoda av dagleg leiar i NIL om 

trekke saka og heller ta den opp på møtet som vart heldt dagen etter. Der var sentralstyret, daglig 

leder og alle lokallagsleiarane var representert. Saka vart trekt og meldt inn til møtet som vart heldt 

26. april 2015. Samlege som var på møtet var einig i at dette var ei viktig sak, men ein måtte finne ut

korleis ein skal fordele reduksjonen i dei ulike lokallaga. Saka vart overført til sentralstyret som skal 

komme opp med eit forslag. 

Aktivitet 



Styret har gjennomført følgjande aktiviteter i året som har gått: 

- Synfaring på Bergen Byarkiv 

- Kurs: Arkitekten som leder for tverrfaglige team 

- Årsmøte og årsfest 

- Styremøter (6. mai, 19. sept, 29. okt, 7. des, 2.feb) 

To synfaringar vart utsett og kansellert grunna forskyvingar i ferdigstillinga av bygga.  Eit 

arrangement som me ønskjer å trekke fram er synfaringa og debatten på Sparebanken Vest, som vart 

flytta til 2. mars 2016. Dette arrangementet vert eit spanande og innhaldsrikt arrangement som me 

er veldig stolte av!  

 

Styret har også søkt om og fått tildelt midlar til følgjande: 

- støtte til sosial middag ved årsmøte 2016 

- støtte til debatt og synfaring på Sparebanken Vest, samt overføring av tildelte midlar til same 

arrangement frå 2015. 

 

 

 

 

 

 

 

Vennleg helsing 

 

Karoline Løken Helland 
Styreleiar i Bergensgruppen 
Tlf: 91753395 

E-post: Karoline.Helland@gmail.com 

 



Årsregnskap NIL Bergensgruppen 2015
Saldo pr 1. januar 2015 49 154,55 kr

Inntekter
Stipend 3 500,00 kr
Medlemskontigent 11 600,00 kr
Renter 42,94 kr
Sum 15142,94

Utgifter
Arrangement
Reiseutgifter foredragsholder HiB* 3 997,00 kr
Årsmøte for 2015 7 299,79 kr
Diverse
Omkostninger DNB 22,50 kr
Utlegg for mat 304,68 kr
Sum 11 623,97 kr
Gjeld**
Utlegg for mat til styremøte 08.12.15 254,79 kr
Resultat 2015 3 264,18 kr
Saldo pr 31. desember 2015 52 673,52 kr

**Gjeld: Utlegg for mat til styremøte 08.12.15 betalt 04.02.2016
*Gjeld fra i fjor



ÅRSRAPPORT NILs LOKALGRUPPER 
 
Lokalgruppe: 
Hedmark/Oppland 

 
År: 2015 
Årsmøtedato: 19. 3. 2015 

 
Styresammensetning for året som er gått 
Styreleder: Elisabet Løvold 
Vara: Karin S. Solbrækken 
Representant til landsmøtet: Elisabet Løvold 
Styreleder: Elisabet Løvold, gjenvalgt 
Vara: Karin S. Solbrækken 

 
Antall medlemmer/endringer i perioden: 
Antall totalt pr. årsmøtet: 11 
Nye medlemmer i lokalgruppen i perioden: 1 (Anette Høstmælingen kom til 
sommeren 2015) 

 
Møtearrangementer i perioden: 
Dato: Tema: Antall deltakere:  

19. 3. Omvisning i Hamar kulturhus, inkludert Teater 
Innlandet og biblioteket. Påfølgende årsmøte i 
Café Valuta, også i kulturhuset. Bygget er 
tegnet av arkitektene Vandkunsten / 
Anderssen+Fremming.  
Interiørarkitekter: Tone Nærø for Metropolis 
arkitektur & design.  

7 

18. 11.  Skysstasjonen og GD´s nye lokaler på 
Lillehammer ved RAM Arkitektur. 
Skysstasjonen er totalrenovert og er løst av 
RAM Arkitektur og Scenario Interiørarkitekter. 
Arkitekt Hilde Grøneng viste oss rundt i 
tilbygget, kafeen og ventehallen. 
Interiørarkitekt Anne Dahlen fra RAM Arkitektur 
viste oss avisen GD sine nye lokaler, som hun 
har jobbet med det siste året. Medlemmer fra 
NAL og NLA var også invitert. Etter 
omvisningen, besøkte vi «Heim Gastropub».  

4 NIL-ere 
2 NLA-ere 
2 andre som 
arbeider med 
interiør 

 
Medieomtaler: 
Dato: 
 

   

 
Økonomi: 
Inntekter: 
Kr ,- 

Utgifter: 
Kr 2516,- til middag på årsmøtet 

 
Saldo pr. 31.12.  
 
Kr 384,- 

Sendes nil@nil.no innen 1. mars.  

mailto:nil@nil.no


ÅRSRAPPORT NILs LOKALGRUPPER 
 
Lokalgruppe: 
MØRE GRUPPA 

År: 2015 
Årsmøtedato:  12. mars 2015 

Styresamansetting for året som har gått 
Styreleiar: Aslaug Marit Øyehaug 
Representant til landsmøtet: Aslaug Marit Øyehaug  
Kasserar: Trine Hoem 
Sekretær: 
Andre: Cathrin Tennfjord Ekornesvåg og Benedikte Holmberg 
Ny styreleiar etter årsmøtet: 
Cathrin Tennfjord Ekornesvåg 

Antal medlemmar/endringar i perioda:  
Antall totalt pr. årsmøtet: 17 / -1 frå i  fjor 

Møtearrangement i perioda: 
Dato: Tema: Antall 

deltakere:  
12. mars  Årsmøtet vart halde  på kafeen 

”SunnogNam” på Moa 
5 

   

   

25.-26. april Aslaug  og Cathrin på Landsmøte i Larvik  

   

 Det har vore liten aktivitet. Vi rekna med å 
starte med felles lokalgruppe i den nye 
organisasjonen i løpet av året, men slik gjekk 
det ikkje i år heller. MAF er flinke til å 
innvitere oss til sine møter, men her har vi 
ikkje ført statestikk. 

 

Medieomtalar: 
 Dato:   
  

Økonomi: 
Inntekter: kr 3616,64 Utgifter: kr 4020.50 

Saldo pr. 1.1. 2016 
Kr 17858,04 

 



ÅRSRAPPORT NILs LOKALGRUPPER !
Lokalgruppe: 

!
År: 2015 

!
Styresammensetning for året som er gått 

!
Antall medlemmer/endringer i perioden: 

!
Møtearrangementer i perioden: 

!
Medieomtaler: 

!
Økonomi: 

!
Saldo pr. 31.12.  

!!!
Sendes nil@nil.no innen 1. mars. 

Nord-Norgegruppen

Årsmøtedato: 7 mars

Styreleder: Stina Leivseth 
Vara: Julie Johansen 
Representant til landsmøtet: Stina Leivseth

Ny styreleder etter årsmøtet: !
Styreleder: Stina Leivseth  
Vara: Julie Johansen

Antall totalt pr. årsmøtet: 11 
Nye medlemmer i lokalgruppen i perioden: 0

Dato: Tema: Antall deltakere: 

Møtearena; Facebook De fleste

Dato:   

Inntekter: 
Kr 0,-

Utgifter: 
Kr 0,-

!
Kr 14,721,52,-

mailto:nil@nil.no


ÅRSRAPPORT NILs LOKALGRUPPER 2015 
 
Lokalgruppe: 
NIL-Oslogruppen 

 
År: 2015 
Årsmøtedato: 2. Mars 2016 

 
Styresammensetning for året som er gått 
Styreleder: Jeanette Stene Skogstad, valgt feb 2015 
Nestleder: Anne Linn Kvalsund, valgt feb. 2015 
Representant til landsmøtet: Styreleder 
Kasserer: Kathrine Langfeldt Wangsmo, gjenvalgt feb. 2015  
Sekretær: Hege Homb Dedichen, konstituert okt 2012, gjenvalgt feb. 2015 
 
Andre:  
Marte Frøystad, konstituert okt 2012, gjenvalgt feb. 2015  
Torill Landa, konstituert 2014, gjenvalgt feb. 2015  
Jeremy Williams, konstituert okt 2012, gjenvalgt feb. 2015  
  
Sittende styre blir valgt og godkjent på årsmøte 02.03.16. 
  
I tillegg blir det valgt en valgkomité for 2016/ 2017:  
Benedicte Aars-Nicolaysen(gjenvalg), Jon Låte(gjenvalg) og Runa Klock(ny).  
 
De som stiller til valg for NIL Oslogruppens styre 2016:  
Lokalgruppeleder: Jeanette Stene Skogstad (1 år) – stiller til gjenvalg  
Nestleder: Anne Linn Kvalsund (2 år) - (ikke på valg 1 år igjen) 
Kasserer: Kathrine Langfeldt Wangsmo (1 år) – stiller til gjenvalg  
Sekretær: Hege Homb Dedichen (2 år) - (ikke på valg 1 år igjen) 
Styremedlem: Marte Frøystad (1 år) – stiller til gjenvalg  
Representant med spesiell fokus på møbeldesign 
Styremedlem: Torill Landa (1 år) – stiller til gjenvalg 
Representant med spesiell fokus på bærekraft 
Styremedlem: Jeremy Williams (2 år) (ikke på valg 1 år igjen) 
Studentrepresentant: Charlotte Lande Andersen (2 år) - stiller til valg 
 
Det var meldt inn ønske om to nye styremedlemmer: 
Valgkomitéen har klart å fremskaffe én ny representant som stiller til valg: 
Charlotte Lande Andersen. Hun vil fungere som studentrepresentant. 
 
Ny styreleder etter årsmøtet: Jeanette Stene Skogstad? 
Ny nestleder etter årsmøtet: Anne Linn Kvalsund? 

 



Antall medlemmer/endringer i perioden: 
Antall totalt pr. 29.02.2016: 380 
Nye medlemmer i lokalgruppen i perioden: 21 
 
Antall medlemmer pr. Årsmøtet 2015:  
Interiørarkitekter:    255  
Int.ark./ møbeldesigner:  13  
Møbeldesigner:    6  
Pensjonist:      46  
Student:      39  
SUM       359  
 

Antall medlemmer pr. Årsmøtet 2016:  
Interiørarkitekter:    276  
Int.ark./ møbeldesigner:   
Møbeldesigner:     
Pensjonist:      44 
Student:      60 
SUM       380  
 
Bevegelse i 2015: 
Ordinære medlemmer inn:  12  
Ordinære medlemmer ut:  14  
 
1. år etter avlagt master inn: 2  
1. år etter avlagt master ut: 0 
 
Studentmedlemmer inn:  26 
Studentmedlemmer ut:  8  
 
Pensjonist inn:   0 
Pensjonist ut:    4 
 

 
Møter i perioden: 
Dato: Tema: 

6. Jan Styremøte  

12. Febr Årsmøte 2015 

9. Mars Styremøte 

4. Mai Styremøte 

14. Sept Styremøte 

2. Nov Styremøte/Årsavslutning  
Nedre Foss gård 

11. Jan Styremøte 

2. Mars Årsmøte 2016 

 
 



 
Arrangementer i perioden: 
 
Dato: Tema: Antall deltakere:  

15. Jan Nyttårstreff  
Befaring Paleet Karl Johan 
Bespisning Sabaki 

 
Ca. 60 
37 

20. Mars Faglig fredag – Peter Opsvik 35 

29. Apr Fagflis – Kurs om bruk av flis i trapper Ca. 20 

29. Mai NIL 70 års Jubileum - 

5. Jun Faglig fredag – Studio Prindsen - avlyst - 

11.Jun Sommeravslutning 
Befaring Powerhouse Kjørbo 
Bespisning Prammen 

 
35 
35 

5. Sept Designers Saturday - 

30. Okt Faglig fredag: Asplan Viak 23 

25. Nov Foredrag: «Grønne innkjøp til offentlige 
bygg» 

Ca. 15 

8. Des Skovin gulv - Utsatt - 

28. Jan Nyttårstreff 
Befaring Edvard Munch vgs 
Bespisning Tekehtopa 

 
49 
42 

15. Feb Skovin gulv - Utsatt - 

 
 



 
Diverse: 
 
 Oslo Åpne Hus har vært et prosjekt som startet 

høsten 2012 for så å bli gjennomført i sept 21-
22.sept 2013 og 13.-14.sept 2014.  
 
Oslogruppen har søkt stipent fra NIL sentralt alle årene og fått 
det innvilget.  I 2015 deltok ikke Oslogruppen på OÅH da NIL 
sentralt var/er uenig med Oslo Åpne Hus vedrørende 
opprettelsen av foreningen Oslo Åpne Hus i 2014.   
NIL er i dialog med NAL vedrørende denne uenigheten.  
 
Pr. 29.02.16 er situasjonen fortsatt uavklart. 

 Etter forslag fra Hilde Mortvedt under Årsmøte, ble det under 
landsmøtet 2015 opprettet en komitè for å fremme 
dokumentasjon og vitenskapelig omtale av norske 
interiørarkitekter og møbeldesigneres virke 
 
Komiteen er selvgående og rapporterer til NILs styre. 

 Torill og Jeremy holdt innlegg under fagnettverksdag for 
yrkesfaglærerne på videregående skoler i Akershus  den 27. 
November 
 
Foredragets tema var: Presentasjonsevner, kundebehandling 
og salgskompetanse for de nye utøverne i designfag. 

 
Økonomi: 
Inntekter: 
Kr 150 119,58 

Utgifter: 
Kr 51 309,59 

 
Saldo pr. 01.01.16:  
 
Kr 98 809,99 

 
Oslogruppen NIL 

v/Anne Linn Kvalsund/ Jeanette Skogstad  

Dato: 29.02.2015 
 
Årsrapport skal sendes nil@nil.no sammen årsregnskap og referat fra 
årsmøte  innen 1. Mars 2015. 



PROGRAM 
Vår 2015 

 
 

 
 



 



 
 
 
 
 

 



 
 
 



 



 

 



 

Høst 2015 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 



 
 

 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 



 

 
 
 
 



 



 

      
 



ÅRSRAPPORT NILs LOKALGRUPPER 

Lokalgruppe:  Vestfold/Telemark
År: 2015

STYRESAMMENSETNING FOR ÅRET SOM ER GÅTT 
Styreleder: Susan Klein-Holmen 
Sekretær: Anne-Linn Nyfelt 
Kasserer: Maria Elisabeth Andreassen 
Varemedlem: Maria Karoline Arvaniti

ANTALL MEDLEMMER/ENDRINGER I PERIODEN: _26__

MØTEARRANGEMENTER I PERIODEN: 

dato: 09.10.2015 
tema:  Seminar, utstilling og fest, Tjøme i regi av VAF

dato: 27.10.2015 
KURS:  lyskurs LED belysning - støttet av NIL via NIL-stipend

Antall deltakere:� 11
Norlux i Stokke med foredragsholder fra Lyskultur

dato12.11.2015 
tema:  PBL og TEK15 - orienteringsmøte i regi av VAF


dato: 08.12.2015 
KURS:  Lys og universell utforming - støttet av NIL via NIL-stipend

Antall deltakere:� 22
Juleavslutning hos Kinnarps
Interiørarkitekt: Adele Kløve, Plan A Design
Foredragsholder: Tonje Tjønneng - Haukås 
Kinnarps: Trine Hoem
�
REGNSKAP:�
Inntekter: kr._17 602,-__
� �
Utgifter: kr. _17 816,-___
� 
Saldo pr. 31.12.15: _7 774,-_



Årsrapport 2015 

NILs etiske komité 

I 2015 ble to klager innmeldt til etisk komité. Begge klagene gjaldt et oppslag i Finansavisen 
31.12.2014 der to av våre medlemmer har uttalt seg om et prosjekt.  

Komitéen har gått igjennom sakene grundig, rådført seg med NILs advokat Trude Mohn King og 
samarbeidet med styret og daglig leder.  

Resultatet i den første saken, som har blitt sendt til de aktuelle parter, er at ett av våre medlemmer 
har fått en advarsel.   

Når det gjelder klagen på det andre medlemmet, konkluderte komiteen med at saken er uegnet for 
behandling i etisk råd pga. uklarheter i faktum.   

Etisk Komité har utarbeidet et utkast til prosedyre for behandling av klagesaker. Styret bearbeidet 
det videre og Prosedye for behandling av saker i NILs etiske komité ligger på nil.no under Etisk 
komité. 

Erling Revheim er fritatt fra videre arbeid i etisk komité etter eget ønske. 

Etisk komité oppfordrer medlemmene til å lese og følge NILs etiske retningslinjer som ligger på nil.no. 

 



1 
Rapport fra komiteen for dokumentasjon og vitenskapelig omtale 

 
 
RAPPORT FRA KOMITÉ FOR FREMME Å DOKUMENTASJON OG 
VITENSKAPELIG OMTALE AV NORSKE INTERIØRARKITEKTER OG 
MØBELDESIGNERES VIRKE 
Oslo, 29. mars 2016 

1. MANDATET 
Landsmøtet har fattet følgende vedtak i sak 9/2015: 
«1.  Landsmøtet fatter vedtak om å opprette en komite for å fremme dokumentasjon og 
vitenskapelig omtale av norske interiørarkitekters og møbeldesigneres virke. 
2. Komiteen må legge frem et forslag til vedtak, med retningslinjer og finansiering av 
stipend til fremme av teoretiske studier innen interiørarkitektur og møbeldesign på årsmøtet 
2016. 
3. Komiteen må være selvgående og rapportere til NILs styre. 
[…].» 
Komiteens sammensetning har blitt endret i forhold til vedtaket, og har bestått av Hilde 
Mortvedt (leder), Benedicte Aars-Nicolaysen, Ellen S. Klingenberg og Pernille Akselsen. 
 

2. ARBEIDSPROSESSEN 
Komiteen har hatt 6 arbeidsmøter og møter med Universitetet i Oslo, Riksarkivet/Statsarkivet 
og med NALs bibliotek.  Videre har komiteen hatt samtaler med Nasjonalmuseet. 
 
Komiteen har lagt stipendordningen til Norske kunsthåndverkere til grunn for sitt 
stipendforslag. 
 

2.1 Kontakt med Nasjonalmuseet og kunsthistorie på UiO om vitenskapelige 
tekster  

For å avklare om det var behov og interesse for et slik stipend kontaktet komiteen Widar 
Halén, ansvarlig for designavdelingen ved Nasjonalmuseet for kunst, arkitektur og design 
(NM) og førsteamanuensis Espen Johnsen ved Institutt for filosofi, ide- og kunsthistorie og 
klassiske språk (IFIKK), Universitetet i Oslo.  
 
Både NM og IFIKK så NILs behov for vitenskapelige tekster om medlemmer og interiørfaget. 
Men begge institusjonene ønsker å stå fritt i å definere hvilke problemstillinger og utøvere 
som bør løftes frem. For tiden er "Norsk arkitektur- og design 1945-1970 " et av 
forskingsområdene på IFIKK. IFIKK ønsker mer spissede teoretiske problematiseringer som 
har blitt utforsket innen ulike forskningsmiljøer i de senere år, som Studier av arkitektonisk 
kultur, Designprosessen i lys av ulike medier og aktører, Arkitektur i media og på utstilling og 
Studier av landskap, rom og materialitet. I tillegg Bevaring, transformasjon og 
dokumentasjon som åpner for å legge frem utredninger/ prosjekter knyttet til antikvarisk 
virksomhet og samlingsforvaltning som det kan være nyttig for fagmiljøet å bli orientert om.  
 
IFIKK var positive til videre samtaler om mulige tema og aktører for semesteroppgaver og 
lignende.  
 



2 
Rapport fra komiteen for dokumentasjon og vitenskapelig omtale 

IFIKK viser til at det er et stort behov for ordnede arkiv etter interessante aktører innen 
interiørfeltet, da det er grunnlaget for vitenskapelige tekster. Forskning og oppgaver om 
designere har strandet på grunn av manglende kildemateriale. 
 

2.2 Kontakt med Nasjonalmuseet og Statsarkivet/Riksarkivet og om avlevering 
arkivverdig materiale 

For å avklare muligheter for avlevering av arkivverdig materiale fra NILs medlemmer og om 
interiørarkitektur- og møbeldesign kontaktet komiteen NM og Statsarkivet/Riksarkivet på 
Sogn i Oslo.  
 
NM har ikke plass og kapasitet til å ta imot dokumentasjon fra NIL-medlemmer generelt, de 
prioriteter "det ypperste av det ypperste" og ønsker ikke å binde seg til å ta imot noe fra 
navngitte, sentrale NIL-medlemmer. 
 
Statsarkivet har ansvar for å dokumentere statlige virksomheter og har et meget omfattende 
materiale fra tidligere Statens håndverk- og kunstindustriskole (SHKS), både dokumenter, 
tegninger og materialprøver, Statsarkivet har også arkivet fra Landsforbundet Norsk 
brukskunst, til og med klipparkiv. Norske arkitekters landsforening (NAL) har avlevert 
materialet til arkivet. Statsarkivet har plassmangel og få ressurser, derfor er materialet fra 
SHKS unikt ved at det har mer enn dokumenter. 
 
Riksarkivet har undervisningsmateriell fra nøkkelpersoner på SHKS, som K. Torjussen som 
var tegnelæreren til interiørarkitektene fra 1945 til 1990-tallet. Riksarkivet kan ta imot 
privatarkiv, har også plassmangel og lite ressurser, men kan bistå med råd ang. rydding i arkiv 
for å avklare hva som er arkivverdig. 
 

2.3 Kontakt med Norske arkitekters landsforbunds bibliotek om artikkeldatabasen 
Biblioteket i NAL har fått tilskudd fra Norsk kulturråd til å lage en database over alle artikler 
fra Arkitektur N/Byggekunst, Arkitektnytt og andre tidligere arkitekturtidsskrift helt tilbake til 
1920-årene. Foreløpig er det bare tekst, men biblioteket kan raskt oversende scannet oppslag 
med illustrasjoner til de som ber om det.  
 
Interiørarkitekter som er omtalt i artiklene er med i databasen. Men Årbøkene til NIL er ikke 
lagt inn. Det er mulig å legge inn NILs årbøker, dersom NIL stiller med midler. Dette er et 
tiltak som vil føre til en mye bedre dokumentasjon av interiørarkitektenes virksomhet enn 
dagens praksis.  
 
NIL bør sørge for at Årboken får indeks over personer representert i boken, slik at det er 
lettere å finne utøvere. 
 
NAL har gjennom Arkitektnytt kunngjort at Teigens billedsamling, som forvaltes av Norsk 
Teknisk museum, nå er frigitt for bruk av skribenter og andre. Her finnes det grundig 
dokumentasjon av viktige interiører, utstillinger og aktører fra 1950-1970-tallet. 
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3. KOMITEENS FORSLAG 
Komiteen vil på grunnlag av den innhentede informasjonen og samtaler i arbeidsmøtene 
foreslå flere ulike tiltak til oppfølging i NIL. Komiteen har erfart i møtene med de andre 
aktørene at det er NIL som i første rekke må ta ansvar for dokumentasjon og formidling av 
medlemmenes virke. 
 
Komiteen foreslår flere tiltak som kan bidra til dokumentasjon av norske interiørarkitekters og 
møbeldesigneres virke. Vi foreslår enn trinnvis gjennomføring av tiltakene: 
 

1. NILs årbøker legges inn i NALs tidsskriftbase – se pkt. 3.1. 
2. organisering av gjennomføring og dugnad for innhenting av dokumentasjon og 

informasjon fra medlemmene – se pkt. 3.2. NILs 75. årsjubileum finner sted i 
2020. Ved å starte dokumentasjonsarbeidet nå, legges et grunnlag for en eventuell 
jubileumsbok og andre formidlingstiltak tilknyttet jubileet.   

3. stipendordning – se pkt. 3.3 
4. utarbeidelse av råd for avlevering av arkivverdig materiale – se pkt. 3.4 
5. oppdatering av informasjon om interiørarkitekter og møbeldesignere i digitale 

oppslagsverk – se pkt. 3.5 .Dette bør være fortløpende oppgave for NILs 
sekretariat 

3.1 Registering av NILs årbøker i NALs tidsskriftbase 
Komiteen foreslår at NIL bidrar til at også NILs årbøker registreres i NAL-bibliotekets 
tidsskriftbase. NIL må stille med medarbeider eller honorar til biblioteket for å utføre 
arbeidet. Det er mulig å søke Norsk kulturråd/Kulturfondet om tilskudd.  

3.2 Dokumentasjon av materiale om medlemmer og deres virke 
Komiteen foreslår at NILs sekretariat blir styrket for å ivareta arbeidet med innsamling av 
dokumentasjon og intervjuer med fortjente medlemmer. En medarbeider må ha ansvaret for å 
kartlegge og foreslå hvilke aktører som bør prioriteres for intervju, utarbeide kriterier for 
innsamling av materiale, utarbeide en mal for intervjuer og en plan for hvordan intervjuene 
bør gjennomføres, eventuelt også selv foreta intervjuer.  
 
Det foreligger et skjema, opprinnelig utformet av Arkitekturmuseets venner som kan benyttes 
ved utarbeidelse av mal for intervjuer med NIL-medlemmer, for å sikre at nøkkelinformasjon 
blir fanget opp på samme måten fra alle. (Dersom intervjuer suppleres med film/videopptak, 
er det utfordringer knyttet til arkivering og konvertering av filer for fremtiden. Lydfiler er 
enklere å arkivere).  NM har ikke ønske om å oppbevare eller ha ansvar for slike skjemaer, så 
de blir i første rekke NILs arbeidsredskap i informasjonsarbeidet. 
 
Dugnad blant medlemmene kan være en måte å få gjennomført intervjuer og dokumentasjon 
innen rimelig tid, slik at NIL har dokumentasjon for videre samtaler med for eksempel IFIKK 
om mulige tema for semesteroppgaver og forskning, samt at NIL får bedre oversikt over 
behov for avlevering til Riksarkivet. Denne dokumentasjonen vil også være nyttig for NIL i 
arbeidet med årboken og andre større kommunikasjonstiltak, som neste jubileum og en 
eventuell jubileumsbok.  
 
Det er NIL som i første rekke må ta ansvaret for den innhentede informasjonen om 
medlemmene. På et visst tidspunkt kan dette materialet vurderes for overlevering til offentlige 
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arkiver, men før det er det i første rekke NIL som må ha oversikt over materialet og fremme 
bruken av det mot ulike aktører.  
 
NIL har nettopp feiret sitt 70. års jubileum, og om 5 år er det igjen et stort jubileum hvor det 
er behov for gode tekster og tiltak som fremmer faget og utøverne.  
 
Ved å organisere arbeidet med dokumentasjonen som et prosjekt, med milepæler, knyttet mot 
75. årsjubileet, vil NIL ha bedre sjanser til å lykkes i sitt arbeid med å fremme dokumentasjon 
av medlemmenes virke i konkrete resultater, som en jubileumsbok og vitenskapelige artikler. 
 
 

3.3 Stipend til fremme av teoretiske studier og forskning i interiørarkitektur og 
møbeldesign. 

 
Stipendet skal stimulere til vitenskapelige tekster om utøvere eller problemstillinger i faget, 
det vil si at utøver og faget blir satt inn i en større kunst- eller kulturhistorisk sammenheng.  
Komiteen anser at det å samle inn og ordne et arkivmateriale ikke er tilstrekkelig grunnlag for 
tildeling av stipend. For å kvalifisere til stipend må materialet bearbeides forskningsmessig. 
 
Søknader vurderes av stipendkomiteen, som fremmer forslag til NIL-styret. 
 
Mottagere av stipendet har mulighet til å søke tilskudd også fra andre instanser:  

• Kulturrådet kan gi tilskudd til publikasjoner og dokumentasjon, og er opptatt av 
underrepresenterte grupper, som for eksempel kvinner eller interiørarkitekter.  

• Fritt Ord kan gi tilskudd til prosjekter som løfter frem aktører som ikke har kommet til orde, 
som er marginalisert.  

• Norsk Form, som nå er del av DOGA, ga tidligere tilskudd til publikasjoner laget av NIL-
medlemmer, som dokumenterte utøvere og eller faget.   

Komiteen foreslår at stipendet utdeles fra og med 2017. 
 
 FORSLAG TIL UTLYSNING AV STIPEND  
 
STIPEND TIL FREMME AV TEORETISKE STUDIER OG FORSKNING  I 
INTERIØRARKITEKTUR OG MØBELDESIGN 
 
Norske interiørarkitekters og møbeldesigneres landsforening ønsker å fremme teoretiske 
studier og forskning innen foreningens fagområder og utlyser følgende stipend: 
 
Formål 

Stipendet formål er å stimulere til forskning i fagfeltet interiørarkitektur og 
møbeldesign, herunder feltets utøvere, historie, teori og kritikk både i samtid og fortid. 
 

Hvem kan søke? 
Stipendet kan søkes av fagpersoner i Norge som arbeider med semesteroppgaver, 
masteroppgaver, forskningsprosjekter eller annen teori relatert til interiørarkitektur 
og/eller møbeldesign.  Aktuelle søkere kan være fagpersoner innen feltet eller innen 
andre fagfelt som kunsthistorie, visuell kultur, kunstkritikk, kulturformidling, eller 
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andre relevante fagområder (for eksempel psykologi, etnologi eller sosiologi) på 
universitets-/høgskolenivå.  Prosjekter som i hovedsak er praksisorientert faller utenfor 
stipendets formål. 

 
Valg av tema 
 Søkeren står fritt i valg av tema innenfor stipendets formål.  
 
Hvor mye kan det søkes om? 

Stipendet er på inntil kr. 50 000.  Utbetaling skjer i to omganger, halvparten ved 
oppstart og resten ved ferdigstillelse av prosjektet. 

 
Når er søknadsfristen: 
 Søknadsfrist er én gang i året,  dato ………….. (bestemmes av NIL’s styre) 
 
Tildelingskriterier 

En forutsetning for tildeling er at stipendet benyttes til forskning i fagfeltet 
interiørarkitektur og/eller møbeldesign, herunder feltets utøvere, historie, teori og 
kritikk både i samtid og fortid. 
Videre skal: 

• stipendet benyttes til et konkret forskningsprosjekt beskrevet i en 
prosjektbeskrivelse. 

• prosjektet skal ha et avgrenset mål og en sluttdato. 
Resultat av prosjektet gjøres offentlig tilgjengelig, for eksempel i et offentlig arkiv, 
bibliotek eller publiseres i media. 
 

Søknad 
Søknad sendes på eget søknadsskjema som du finner her.  (fil til nedlasting) 
Søknadsskjema og vedlegg sendes pr. post til NIL, Josefines gate 35, 0351 Oslo. 
Eller sendes elektronisk til nil@nil.no, merket Teoristipend.   Vedlegg kan være på 
maksimum 10MB. 
 

Krav til søknaden 
Følgende vedlegg må følge søknaden: 

• Kort CV 
• Beskrivelse av prosjektet, formålet med det og hvordan det tenkes gjort 

offentlig tilgjengelig. (Max 1 A4 side) 
• Fremdriftsplan og budsjett for prosjektet 
• Eventuell bekreftelse fra tilknyttet utdannings-/forskningsinstitusjon  
• Opplysning om eventuelle andre finansieringskilder for prosjektet 
• Søkerens bank- og personnummer, eventuelt organisasjonsnummer 
 

Vurdering og tildeling 

mailto:nil@nil.no
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Søknader vurderes av NILs stipendkomité, eventuelt med tillegg av en person med 
forskningskompetanse.  Komiteen innstiller søkere til NILs styre.  Styret avgjør 
tildelinger. 

 
 

Rapportering 
Søkere som mottar stipend plikter å avgi rapport til NILs styre innen datoen for 
ferdigstillelse som er oppgitt i søknaden.  Resultatet av prosjektet  (for eksempel 
avhandling i et forsknings- eller masterprosjekt) skal vedlegges rapporten i to 
eksemplar.  Prosjektresultatet skal normalt gjøres allment tilgjengelig og kunne 
benyttes av NIL i formidlingsøyemed.   
 
Innsending av rapport gjelder selv om prosjektet ikke er ferdigstilt til oppgitt dato. 
Rapporten skal i så fall være en statusrapport og skal angi ny ferdigstillelsesdato.  Ny 
rapport innsendes innen den nye datoen. 

 
Kunngjøring av stipendet 

Stipendet gjøres kjent for potensielle søkere gjennom kontakt med 
utdanningsinstitusjonene og bruk av ulike formidlings- kanaler og aktører, etter styrets 
plan. 

 

3.4 Råd om avlevering av arkivverdig materiale 
 
Komiteen foreslår at NIL v/medarbeider for dokumentasjon utarbeider råd til medlemmende 
på nettsiden ang. arkivrydding når kontorer legges ned. Offentlige arkiv og museer har 
plassmangel og prioriterer å dokumentere de ypperste utøverne og det som har størst allmenn 
interesse. NIL kan bidra til rette prioriteringer ved å ha god informasjon om sine medlemmer. 
 
Statsarkivet og Riksarkivet arkiverer både dokumenter, klipparkiv og materialprøver og 
lignende. Det finnes ulike firmaer som påtar seg arkivryddingsoppdrag og studenter kan 
inviteres til å bistå i arkivrydding, mot at de får profesjonell veiledning og et mindre honorar. 
 
NM gav råd om hva som er arkivverdig sett fra et musealt arkitektur- og designblikk: 

• Originaltegninger viktigere enn kopier, endelig stol/produkt viktigere enn modeller. 
• Materialkart, farge- og materialprøver er unikt for faget.  
• Fotografier fra utøvernes hjem inneholder ofte prototyper, modeller- og også 

boksamling som gir mye informasjon. 
Disse opplysningene kan fanges opp i intervju med utøvere, og utøvere kan oppfordres i 
første rekke til å arkivere dette selv, for ettertiden. 
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3.5 Oppdatering av digitale oppslagsverk 
 
Vi foreslår at sekretariatet tar ansvar for at informasjon om interiørarkitekter og 
møbeldesignere i digitale medier som Wikipedia og Store Norske Leksikon (SNL) blir 
publisert/oppdatert. 
 

4. FORSLAG TIL FINANSIERING 
Komiteen foreslår at NILs nåværende stipend til fremme av tiltak for utvikling og 
synliggjøring av fagområdet også kan deles ut til tiltak for dokumentasjon og innsamling av 
arkivmateriale om interiørarkitekter og møbeldesignere og deres virke.  Muligheten for å søke 
dette stipendet bør presiseres i forbindelse med en oppfordring til dugnad blant medlemmene 
om innsamlingsarbeidet. 
 
Det nye stipendet for teoretiske studier mener vi må finansieres av NIL egne inntekter ved 
omprioritering i budsjettet, eventuelt at det arbeides med å skaffe fast(e) sponsor(er). Mulige 
finansieringskilder som legater og stiftelser (for eksempel Fritt Ord) støtter primært 
enkeltprosjekter, og vi har ikke funnet noen som gir fast årlig støtte til stipender som dette.   
 
Foreløpig beregning av kostnader ved komiteens forslag 
 
Kostnader pr. år i perioden 2016-2019: 
Styrking av sekretariatet for arbeid med dokumentasjon og database 200 000 
Utdeling teoristipend             50 000 
Studentbistand til innsamling av materiale         10 000 
Diverse ekstra driftsutgifter ca.           20 000 
Sum pr. år           280 000 
 
 

5. KONSEKVENSER VED EVENTUELL SAMMENSLÅING NIL, NLA OG 
NAL 

Ved en eventuell sammenslåing av NIL,NLA og NAL vil det fortsatt være behov for 
dokumentasjon av- og vitenskapelige tekster om interiørarkitektur som del av arkitekturfeltet. 
Dokumentasjon, formidling og forskning på interiørarkitekter og møbeldesigneres virksomhet 
er underprioritert i forhold til arkitekters virksomhet, både på museer og 
utdanningsinstitusjoner. Derfor må midler avsatt til dette fortsatt være øremerket til NIL 
fagområder etter en eventuell sammenslåing. 
 
Komitéen oppfordrer derfor NIL til å iverksette de foreslåtte tiltakene omgående, for å sikre at 
stipendordninger og arbeidsoppgaver er godt forankret før en eventuell fusjon med de øvrige 
arkitektorganisasjonene. 



                                                                                                                         Arkitektenes Hus 
                                                                                                                                Josefines gate 34, 0351 Oslo         

  
                                                                                                                                      Telefon:    23 33 24 64  

                                                                                                                        
                                                                                                                                         Bankgiro: 5001.20.01492 

                                                                                                              Internett:   www.nil.no 
                                                                                                                       E- mail:    nil@nil.no 

Norske interiørarkitekters og møbeldesigneres landsforening 

 
 
 
Årsrapport 2015 for opptakskomiteen   
 
 
          Oslo 22.02.2016 
 
 
 
Opptakskomiteen har i år hatt to møter for å vurdere nye søknader til NIL. 
 
 
Opptak vår, 03. juni. 
Til stede på møte: Hanne Margrethe Gjærmann, Ingrid Løvstad og Linda Lien.  
Ikke til stede: Bente Opdal. 
 
Vi fikk til denne fristen inn 6 søknader.  
Fem av seks søkere ble godkjente som medlemmer av NIL.  
 
 
Opptak høst, 02. desember. 
Til stede på møte: Bente Opdal, Ingrid Løvstad og Linda Lien.  
Ikke til stede: Hanne Merethe Gjærmann. 
 
Vi fikk til denne fristen inn 9 søknader.  
Fire av ni søkere ble godkjente som medlemmer av NIL.  
 
 
        

        
 
Opptakskomiteen  
v/ Linda Lien 
 
 
 

http://www.nil.no/


Årsrapport 2015 fra profesjonskomiteen 

Hanne Arvik har vært leder av profesjonskomiteen i mange år og ønsker ikke lenger å være det, men 
kan gjerne være en del av komiteen for å følge opp Arkitektbedriftene og da spesielt Ytelses-
beskrivelsen videre. Slik at NIL hele tiden tar vår plass som fagutøvere i det Arkitektbedriftene holder 
på med. Dette er viktig, da de har litt lett for å glemme oss, når de snakker om arkitektfaget, og at 
arkitektfaget består av tre profesjoner. I år inviterte for første gang en kommunikasjonsrådgiveren i 
Arkitektbedriftene oss til å snakke om markedssituasjonen for int arkitekter i 2015 og 2016. Dette har 
ikke vært gjort tidligere. 

 

Rapport Profesjonskomiteen:  

Arbeidet har i året som har gått, hovedsakelig vært arbeid med utvikling av AY10 som inneholder et 
kapittel (7) om oppdrag med innredning. Med dette menes oppdrag med innredningsarbeider som 
ikke er søknadspliktige etter PBL og påvirkes av Saksforskriften eller Teknisk forskrift. Beskrivelsen 
angir aktuelle arbeidsoppgaver i de ulike fasene av et oppdrag frem til ferdigstilling. I tillegg har AY10 
beskrivelser for oppdrag som omfattes av lovverket, for oppgaver i utrednings- og 
programmeringsfasen og for ulike roller arkitekter kan inneha i et oppdrag, fra «Oppdragsgivers 
prosjektleder» til BIM-ansvarlig. 

  

Fra medlemmer som er interiørarkitekter har det blitt reist innvendinger mot deler av denne teksten, 
derfor ble det på oktober 2015 avholdt et seminar etter initiativ fra Mona Lise Lien i NIL, på vegne av 
styret i NIL, med en del innbudte deltakere. Der ble det enighet om å nedsette en ny gruppe for å 
gjennomgå kapittel 7. I denne gruppen sitter nå Torunn Pettersen og Hanne Arvik fra NIL.  
Første møte tok opp beskrivelse av skisseprosjekt. Dette møtet ble avholdt i månedsskiftet november 
/desember. Forslag til revidert tekst for skisse- og forprosjekt ble sendt ut tidlig i januar for å 
diskuteres 27. januar. Dette møtet ble utsatt, men prosessen fortsetter i mars med sikte på å 
avsluttes før sommeren. 

 



25. februar 2016 
 
 
 
 

Rapport frå styret for Stiftelsen Kulturkvartalet, Jugendstilsenteret  
og Kunstmuseet KUBE 2015 

 
Frå Interiørarkitekt MNIL Aslaug Marit Øyehaug, varamedlem i styret. 
 
NIL´s medlem i styret er vara for NAL´s medlem Helge Aarseth. 
Vara vert berre kalla inn når styremedlem ikkje kan møte. I 2015 var NIL´s medlem 
tilstades på eit styreseminar/strategimøte 
Styret hadde tilsaman 6 møter i 2015. 
 
Ny direktør Gro Kraft starta i stilling 1. november 2014. Det har difor gått tid for den nye 
direktøren og gjere seg kjend med stiftinga dette året. 
 
Det har vore arbeid med strategiplan i Stiftinga dette året, der det vert lagt opp til 
driftsplan og finansieringsplan 4-5 år fram i tid. 
 
Kulturkvartalet kan vere ein stad der våre medlemmer, som har gode idear om formidling 
av arkitektur og design, kan få til samarbeid gjennom td den kuturelle skulesekken om 
undervisningsopplegg og workshop. 
 
 
Årsmelding frå 2015 for Kulturkvartalet vert sendt så snart den ligg føre.  
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